
Klasselæreren  

En klasselærer er en utrolig vigtig person i et barns liv. For de fleste elever bliver klasselæreren en fortrolig voksen, som man deler stort og småt med 
gennem et skoleliv, ofte også efter endt skolegang. En klasselærer er elevernes talerør, som hjælper både de enkelte elever og hele klassen til at 
finde trivsel og tryghed i et børneliv - klasselæreren taler med alt fra forældre, ledelsen, eksterne parter, andre klasser og lærere samt selvfølgelig 
egne elever. Forældre står for børnenes opdragelse, men klasselæreren forstærker denne, da en stor del af dannelsen også foregår i skolen. 


I dansk skoletradition er klassen den grundlæggende undervisningsenhed. Klassen har som hovedregel sit eget lokale, og den gruppe elever, som 
udgør klassen, følges i princippet ad fra 1. til 9. klasse. Derfor er det vigtigt, at klassen fungerer som et fællesskab, der på en gang er både trygt og 
udfordrende. Børn møder op i skolen med meget forskellig erfaringsbaggrund, sproglige og måske etniske tilhørsforhold samt forskellige norm- og 
værdisæt hjemmefra. Denne forskellighed skal respekteres. Klassen skal fungere som et fællesskab, hvor ingen elever er i tvivl om deres ret til at 
“høre til”, og den enkelte elev skal føle sig som en værdifuld del af klassen. For at sikre et godt samarbejde mellem hjemmet og klasselæreren, har vi 
lavet en nedenstående liste med input til, hvad man skal være opmærksom på, inden man kontakter sit barns klasselærer. 


Hvordan udviser jeg god stil omkring samarbejdet med en klasselærer?  

Jeg ved, at klasselæreren kan rådgive, når mit barn har udfordringer - men ikke er hverken psykolog, politimand eller min fortrolige ven

Jeg ved, at klasselæreren vil mit barn det allerbedste - men ikke kan være mere allieret med mit barn end de andre

Jeg ved, at klasselæreren har mange opgaver - og derfor fatter jeg mig i korthed og tager kun nødvendig kontakt

Jeg ved, at klasselæreren kan være mægler i konflikter - men samtidig har ansvaret for en samlet klasses trivsel

Jeg ved, at klasselæreren kommunikerer med mange og ofte - derfor beder jeg om et opkald over intra, i stedet for blot selv at ringe op

Jeg ved, at klasselæreren gerne vil orienteres om væsentlige begivenheder - men respekterer at der holdes fri før 8.15 og efter klokken 16.00 

Jeg ved, at klasselæreren hjælper, når der er behov for det - og bruger som udgangspunkt intra til at kommunikere, når jeg har brug for hjælp  

Jeg ved, at klasselæreren kommunikerer til alle parter ved skilsmisser - og det gør jeg selvfølgelig også

Jeg ved, at klasselæreren koordinerer meget omkring klassen - men ikke altid deltager i sociale arrangementer, som klasserådet laver

Jeg ved, at klasselæreren ikke “bor på skolen” - derfor udviser jeg respekt for privatlivet og skriver kun sms/tlf, hvis jeg har en aftale herom

Jeg ved, at klasselæreren sætter pris på opbakning - og ved overskud deler jeg derfor gerne ud af mine ressourcer og kompentencer i hverdagen


Hvilke alternativer til en klasselærer kan jeg bruge?  

Selvom en klasselærer kan hjælpe på vej med mange ting, er det en god idé at overveje om klasselæreren er den rigtige at kontakte, når man har 
brug for hjælp. Måske er egen læge, sin ex-samlever eller eget barn et bedre første skridt i nogle situationer? Man kan også få hjælp af skolen, hvis 
man ønsker hjælp fra SSP, UU-coach eller psykolog. 


TUSIND TAK TIL ALLE DE UTROLIG MANGE FORÆLDRE, HVOR DENNE FOLDER BLOT ER HELT ÅBENLYS 


